
                                       

 

 

Dwelfsloot; een ecologische en historische parel in Nieuwegein wie 

kent het niet? 

Dwelfsloot, beter bekend als het remiseterrein Nieuwegein, ligt in Groot Merwede 

/ A12 zone, waarin grootstedelijke ontwikkelingen worden gepland. In dit unieke 

natuurgebied wordt door U-Ned o.a. onderzocht of  en waar OV verbindingen 

kunnen worden aangelegd. 

Het gebied Dwelfsloot is ooit aangelegd als Natuurontwikkelings- en 

compensatiegebied remise Nieuwegein, voor verloren gegane natuur bij de aanleg 

van de trambanen rond 1980. Van cultuurtechniek naar natuurtechniek, dit aspect 

trok in de jaren tachtig van de vorige eeuw honderden bezoekers uit het hele land. 

Het gebied heeft een hoge natuurwaarde zoals ook blijkt uit “Natuur in de Stad”. 

Bovendien ligt In het gebied een deel van een zeer oude watergang als 

“Dwelfsloot” aangeduid. 

Bij bestudering van de besluitvormingsdocumenten van de Programmaraad van U-

Ned in 2024 blijkt dat enige onderliggende MER-rapportages onvolledig zijn 

onderbouwd. Dit betreft in ieder geval de thema’s Natuur & ecologie en 

Archeologie & cultuurhistorie. Het gebied wordt in een van de tracés van de 

Merwedelijn gekenschetst als terrein met “enige bossages”. 

In februari 2025 hebben SDN en A Rocha een brief naar U-Ned gestuurd waarin 

we onze bezwaren tegen de voorgenomen ontwikkeling van het gebied hebben 

kenbaar gemaakt. Deze brief is ondersteund door de Historische Kring Nieuwegein 

en de IVN-afdeling Nieuwegein-IJsselstein. ( Een afschrift hebben we u nog recent 

gezonden) 

In het antwoord per mail van de organisatie van U-Ned wordt gesteld dat men blij 

is met nieuwe gegevens en dat daarmee rekening zal worden gehouden bij de 

keuze in 2025 van de voorkeursvariant van de huidige gepresenteerde tracés. Men 



 

stelt echter dat verdiepend onderzoek pas plaats zal vinden nadat de 

voorkeursvariant is bepaald. 

Dat is wat ons betreft te laat. Gezien het bijzondere en unieke karakter van 

Dwelfsloot moet dit onderzoek plaatsvinden voor dat een voorkeursvariant wordt 

bepaald. Immers als de door U-Ned voorgestelde aanpak wordt gevolgd wordt bij 

de selectie van de voorkeursvariant weer geen wetenschappelijk onderbouwde 

afweging. Dit laatste kan naar onze mening alleen na verdiepend onderzoek of 

een wetenschappelijk verantwoorde verkenning door deskundigen op de 

genoemde terreinen. 

Wij nodigen u uit uw vertegenwoordiger in de Programmaraad van U-Ned, 

mevrouw Eggengoor, mee te geven dat eerst onderzoek moet worden uitgevoerd 

naar de waarden en potenties van dit bijzondere gebied alvorens te kiezen voor 

een voorkeursvariant.  

 

 


